
Zápis z jednání odborné rady dne 7. listopadu 2024 

Přítomni: Baranowska Kateřina, Bezoušková Simona, Čermáková Pavlína, Fikejzová Prouzová Kateřina, 
Hnilička Jan, Hruška Jaromír, Janál Zdeněk, Kňákal Štěpán, Koďousková Vlaďka, Konývka Jonáš, Mátl 
Vladimír, Pilař Jakub, Plicková Helena, Rada Petr, Richter Kohutová Petra, Rumler Martin, Schejbal 
Milan, Skála Pavel, Vondruška Jaroslav, Zahálka Michal 
 
Omluveni: Horký Luděk, Matoušek Petr, Poesová Marie, Strotzer Milan 
 
 
Program jednání: 

1) diskuse o výsledcích hlasování o osobách s právem nominace do programu DPM; 

2) propozice Divadelního Pikniku v Mostě 2025; 

3) hodnocení Popelky Rakovník 2024, koncepce a propozice Popelky Rakovník 2025; 

4) oblast venkovského divadla, Krakonošův divadelní podzim; 

5) návrh na udělení Ceny Pavla Dostála, festivalu Jiráskův Hronov.  

 

1) diskuse o výsledcích hlasování o osobách s právem nominace do programu DPM 

OR reflektovala proces navrhování nových odborných garantů, hlasování a výsledky posledního 

hlasování. Pro rok 2025 zůstane v platnosti seznam odborných garantů z roku 2024 obohacený o nově 

přijaté garanty. Od roku 2026 bude platit seznam přijatý na podzim 2024, který může být rozšířen o 

nově navržené a předem prezenčně projednané garanty. OR apeluje na své členy, aby nešířili pracovní 

materiály a nevynášeli informace, dokud projednávané skutečnosti nejsou oficiálně zveřejněny 

NIPOSem. 

2) propozice Divadelního Pikniku v Mostě 2025 

Z předchozích jednání vyplývají dva návrhy jako podmínka nominace. 1) zachovat limit 8 inscenací a 1 

garanta. 2) zachovat limit 8 inscenací a 1 garanta a přidat možnost limitu 5 inscenací a 2 garantů 

v porotě. Po diskusi OR doporučuje druhou variantu. Pro hlasovalo 13 členů, proti 1 a zdržel se 1.  

Dále odborná rada jednomyslně doporučuje upřesnit, že inscenace, která se v témže roce zúčastnila 

více než jedné krajské přehlídky nebude započítávaná do limitních 8 respektive 5 inscenací. Dále 

doporučila změnit poměr nominací a hracích míst pro případ jejich rušení na 2/3 (15 pro, 0 proti, 1 se 

zdržel). Dále doporučuje opět vytvořit sdílenou tabulku pro přehled přihlášených a realizovaných 

inscenací. A na některém dalším jednání probrat nesystémové přehlídky typu Neratovice a 

problematiku případných licencí pro krajské postupové přehlídky.   

 

3) hodnocení Popelky Rakovník 2024, koncepce a propozice Popelky Rakovník 2025 

Členové odborné rady hodnotí letošní program jako lehce nadprůměrný se třemi výraznými 

inscenacemi, které porota nominovala a doporučila do programu Jiráskova Hronova. Devět členů 

odborné rady, kteří se letos Popelky zúčastnili, se shodli na zásadním zhoršení celého fungování 

festivalu. Členové poroty, kteří sdílí zázemí se Simonou Bezouškovou, byli několikrát svědky řešení 

různých problémů s ředitelem Kulturního centra. Sami s ním řešili zásadní nedostatky v pracovních 



smlouvách. Během čtvrtečního dopoledního představení nastal problém s obsazováním sálu 

jednotlivými třídami. Porota se třikrát přesouvala, aby své místo poskytla přicházející třídě. Nakonec 

skončila na přístavcích. Když S. Bezoušková prosila o vysvětlení problému, aby se příště neopakoval, 

bylo ji vysvětleno, že se žádný problém nestal a jako důkaz dostala přehled rezervovaných a 

prodaných míst. Bagatelizace a popírání problémů se v Rakovníku bohužel stalo standardem. Člen 

odborné rady, který na Popelce zároveň hrál, popsal problém s nedostatečnou elevací postavenou na 

jevišti. Během řešení možné úpravy hlediště vyšlo najevo, že neexistuje přesná informace o počtu 

diváků, kteří představení navštíví. Po složitém zjišťování, bylo zřejmé, že je prodáno a vydáno o 20 

vstupenek víc než míst k sezení. Kulturní centrum mělo za to, že se to nějak vyřeší samo. S. 

Bezoušková tedy požádala 2 divadelní soubory, aby šly až na další představení a ve spolupráci s Jiřím 

Sukem vpouštěli diváky a usazovali je na jednotlivé druhy sezení tak, aby všichni seděli a všichni dobře 

viděli. Velmi zdlouhavě a problematicky se řešila strava pro slovenský divadelní soubor, která byla 

domluvená jako součást honoráře. S. Bezoušková se náhodou dozvěděla, že dvěma souborům bylo 

změněno ubytování v rozporu s jejich požadavky a rodiny by tak nemohly bydlet společně. Popelka 

stále nemá vlastní web a KC bohužel není ochotné vrátit termín zpět na první týden listopadu, protože 

by údajně nestačilo projekt vyúčtovat.  

Členové odborné rady, kteří se Popelky účastnili, se shodli, že současný stav věci je alarmující a 

nepřijatelný.  

Odborná rada jednomyslně a důrazně doporučuje ukončit spolupráci s KC Rakovník a hledat nového 

spolupořadatele ideálně od roku 2025.  

 

4) oblast venkovského divadla, Krakonošův divadelní podzim 

O venkovském divadle informoval Milan Schejbal, který se zúčastnil Krakonošova divadelního 

podzimu.  

5) návrh na udělení Ceny Pavla Dostála, festivalu Jiráskův Hronov 

Letos návrh připadá jinému než činohernímu oboru.  

 

Zapsala: Simona Bezoušková 

 


